

Oплата за wydanie dokumentacji medycznej w BCO - SM

W BCO - SM udostępnia się dokumentację medyczną pacjentowi, jego przedstawicielowi ustawowemu bądź osobie przez pacjenta upoważnionej. Pierwsza kopia jest udostępniana pacjentowi za darmo. Jednak przy kolejnym wniosku, bez opłat pozostanie tylko ta część dokumentacji, której wcześniej pacjent nie otrzymał. Podmiot leczniczy za każde dodatkowe udostępnienie tych samych dokumentów może pobierać opłatę.

Od 1 MARCA 2026 r. obowiązują następujące opłaty za kolejne udostępnienie materiałów w żądanym zakresie:

Odpłatność za dokumentację medyczną. Podstawa wyliczenia.

Maksymalne opłaty za udostępnienie dokumentacji medycznej - w okresie 01.03.2026 r. – 31.05.2026 r.			
Podstawa wyliczenia - wysokość przeciętnego wynagrodzenia w poprzednim kwartale	1 strona wyciągu albo odpisu	1 strona kopii albo wydruku	dokumentacja medyczna na informatycznym nośniku danych
IV kwartał 2025 r. <u>9 197,79 zł</u>	maks. 0,002 przeciętnego wynagrodzenia	maks. 0,00007 przeciętnego wynagrodzenia	maks. 0,0004 przeciętnego wynagrodzenia
	18,40 zł	0,64 zł	3,68 zł

Podstawa prawna: ustawa o prawach pacjenta i rzeczniku praw pacjenta z dnia 6 listopada 2008 r. Dz.U.2022.1876 t.j. oraz Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego o przeciętnym wynagrodzeniu w poprzednim kwartale ogłaszanym w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej "Monitor Polski" na podstawie [art. 20 pkt 2](#) ustawy z dnia 17 grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych.

USTAWA O PRAWACH PACJENTA I RZECZNIKU PRAW PACJENTA

z dnia 6 listopada 2008 r.

.
Art. 28 [Opłata za udostępnienie dokumentacji medycznej]

.

.
4. Maksymalna wysokość opłaty za:

1)
jedną stronę wyciągu albo odpisu dokumentacji medycznej - nie może przekraczać 0,002,

2)
jedną stronę kopii albo wydruku dokumentacji medycznej - nie może przekraczać 0,00007,

3)
udostępnienie dokumentacji medycznej na informatycznym nośniku danych - nie może przekraczać 0,0004

- przeciętnego wynagrodzenia w poprzednim kwartale, ogłaszanego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej "Monitor Polski" na podstawie [art. 20 pkt 2](#) ustawy z dnia 17 grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych, począwszy od pierwszego dnia miesiąca następującego po miesiącu, w którym nastąpiło ogłoszenie.